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L 82 - Forslag til lov om ændring af tobaksafgiftsloven (Fastsættelse 
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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 6 af 29. februar 2012. 

Thor Möger Pedersen

/  Susanne Reinholdt Andersen
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Side 2

Spørgsmål: 

Hvorfor mener ministeren, at 20 stk. er den rette pakkestørrelse for cigaretter og ikke 19 
stk., som er den mest udbredte pakkestørrelse i Danmark, og som må forventes at afsted-
komme mindre grænsehandel end den dyrere 20 stk. pakke vil, jf. pakkestørrelsen i Tysk-
land også er 19 stk.?

Svar:

20 stk. pakken har i adskillige år været den mest udbredte pakke både i Danmark og i Tysk-
land, og 19 stk. pakken er fremkommet i forbindelse med afgiftsstigninger, hvor industrien 
har forsøgt at kamuflere prisstigningen ved at putte færre cigaretter i pakkerne. I Danmark 
er det under 2 år siden, at 20 stk. pakken var den mest udbredte pakkestørrelse.

Herudover fremgår det af mit svar på spørgsmål 1, at en minimumspakkestørrelse på 20 
stk., er det mest udbredte i EU, og som jeg også redegjorde for i mit svar på spørgsmål 3, 
forventer jeg ikke, at forskellen i minimumspakkestørrelsen mellem Danmark og Tyskland 
vil afstedkomme en større grænsehandel. Regeringen har derfor valgt at fastsætte grænsen 
ved 20 stk.


